
PROTOKÓŁ NR XXVII/16 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 20 grudnia 2016 r. 
 
Sesja trwała od godz. 14.05 do godz. 14.45. 
  

Na ogólną liczbę 14 radnych obecnych było 13, zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik do niniejszego protokołu. Nieobecny radny: Paweł Wachowiak. 
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 
· Grzegorz Ambroziak  - Burmistrz Gminy Żychlin, 
· Zbigniew Gałązka   - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 
· Waldemar Bartochowski  - Sekretarz Gminy Żychlin, 
· Emilia Rajewska    - Skarbnik Gminy Żychlin,  
· Iwona Śmietanka   - Radca prawny, 
· Radni Rady Powiatu w Kutnie, 
· Kierownicy Referatów Urzędu Gminy,  
· Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, 
· Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli zgodnie z załączoną listą obecności, 
· mieszkańcy gminy Żychlin. 
  

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Tarnowska.  
 
Zaprosiła harcerzy, aby weszli na salę z Betlejemskim Światełkiem Pokoju i złożyła im 

życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia. 
   
Otwierając obrady powitała Radnych Rady Miejskiej oraz Radnych Rady Powiatu, 

Burmistrza – Pana Grzegorz Ambroziaka, Zastępcę Burmistrza – Pana Zbigniewa Gałązkę, 
Skarbnika i Sekretarza Gminy, Kierowników jednostek organizacyjnych gminy, Kierowników 
Referatów Urzędu Gminy, Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz pozostałe 
osoby przybyłe na obrady Rady. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność                  
do podejmowania uchwał. 
 

Następnie poprosiła wszystkich zebranych o powstanie i uczczenie minutą ciszy 
pamięć kolegi Radnego Krzysztofa Falkowskiego i dawnego Radnego 2,5 kadencji Jerzego 
Rosińskiego. 

 
Po krótkiej chwili. 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie wniosków do porządku obrad. 
 
Do porządku obrad zgłoszono następującą zmianę: 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin wniósł o wprowadzenie w punkcie                    
2 „Podjęcie uchwał w sprawach:” podpunktów f) i g) o brzmieniu: 
„f)  projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XX/102/16 Rady Miejskiej w Żychlinie            

z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 
rewitalizacji, 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/75/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 
29 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej.” 

Projekt uchwały w podpunkcie f) jest nietypowy, dotyczy uchylenia wcześniej podjętej 
uchwały. Wynika on z coraz to nowych wytycznych z Urzędu Marszałkowskiego w zakresie 
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pozyskiwania środków zewnętrznych. W pierwszym zakresie interpretacji, wymagań, na 
bazie których chcieliśmy przygotować program rewitalizacji wynikało, że uchwała ta jest 
niezbędna do wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji. Po kolejnych 
szkoleniach i rozmowach z Urzędem Marszałkowskim, dostaliśmy informację, że ta uchwała 
jest tak naprawdę nam zbędna, a nawet komplikuje ewentualny proces przeprowadzenia 
rewitalizacji. W związku z tym, prosi o wprowadzenie tego projektu uchwały do porządku 
obrad  w podpunkcie f).    
Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej wynika z projektu uchwały               
w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 r.   
   
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia wniosku dotyczącego zmiany w porządku 
obrad. 
 
Za przyjęciem wniosku Burmistrza Gminy Żychlin, aby wprowadzić w punkcie 2 Podjęcie 
uchwał w sprawach podpunktów f) i g) o brzmieniu: 
„f)  projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XX/102/16 Rady Miejskiej w Żychlinie             

z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 
rewitalizacji, 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/75/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 
29 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej.” 

głosowało   - 13 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie wniosku przez Radę i przystąpiła do przyjęcia 
porządku obrad po zmianach. 
 
Za przyjęciem porządku obrad po zmianach głosowało  - 13 radnych, 
„przeciw”        -   0 radnych, 
„wstrzymało się”       -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym brzmieniu: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2016 rok, 
b) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych 

form wychowania przedszkolnego, niepublicznych szkół podstawowych i gimnazjów 
prowadzonych na terenie Gminy Żychlin przez osoby prawne lub osoby fizyczne oraz 
trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania, 

c) „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
2017r.”, 

d) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy Żychlin na lata 
2016 – 2020, 

e) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2017 – 2019, 
f) uchylenia Uchwały Nr XX/102/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 31 maja 2016 r.            

w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji, 
g) zmiany Uchwały Nr XVI/75/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 stycznia 2016 r.  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
3. Sprawy różne. 
4. Zakończenie obrad. 
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Do p-tu 2. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

a) zmiany budżetu gminy na 2016 rok, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 
rok. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – uchwała budżetowa jest to uchwała 
korygująca ostatnie zmiany w budżecie tego roku, przy Szkole Podstawowej w Grabowie 
proponujemy wykonać fragment chodnika, aby ułatwić dzieciom wysiadanie z autobusu 
szkolnego i przemieszczanie się do szkoły, jest to kwota 7.000 zł, kwota 4.826 zł to środki 
uzyskane z tytułu dokonywania opłat za pobyt w Domach Pomocy Społecznych i środki te 
zostaną przeznaczone na wydatki bieżące MGOPS oraz udało się pozyskać środki                    
w wysokości 18.000 zł na wykonanie programu usuwania wyrobów azbestowych. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
gminy na 2016 rok. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok 
głosowało   - 13 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XXVII/131/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

b) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, 
innych form wychowania przedszkolnego, niepublicznych szkół podstawowych 
i gimnazjów prowadzonych na terenie Gminy Żychlin przez osoby prawne lub 
osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i 
wykorzystywania, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, 
niepublicznych szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych na terenie Gminy Żychlin 
przez osoby prawne lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
pobrania i wykorzystywania. 
 
Małgorzata Szymańska – Kierownik Ref. OZ – uchwałę zmieniamy zgodnie ze zmianami 
ustawy o systemie oświaty. Dotyczy ona 2 placówek na terenie gminy Żychlin tj. 
Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Orątkach i Niepublicznego Przedszkola w Orątkach.             
W zmienionej ustawie wskazano definicję obliczania wysokości dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli, którą będziemy przekazywać jednostce od 1 stycznia 2017 r. Natomiast dla 
szkoły będziemy przekazywać dotację w ilości równej części oświatowej subwencji ogólnej, 
którą dostajemy na tę jednostkę. 
 
Matylda Jakubowska-Czaja – zapytała, dlaczego dla niektórych przedszkoli jest 
przekazywane 100% dotacji, a dla niektórych 75%.  
 
Małgorzata Szymańska – w § 2 ust. 1 jest mowa o 100% dotacji, jest to dla tych 
przedszkoli, dla których rozpisany byłby konkurs na prowadzenie przedszkola na takich 
zasadach, na jakich działają przedszkola gminne. Jeśli nasze samorządowe przedszkola nie 
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mogłyby pomieścić wszystkich zapisanych do nich dzieci, wówczas gmina może ogłosić taki 
konkurs, wtedy przedszkole otrzymuje 100% dotacji. Pozostałe przedszkola otrzymują 
dotację w wysokości 75% podstawowej kwoty dotacji. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania 
przedszkolnego, niepublicznych szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych na terenie 
Gminy Żychlin przez osoby prawne lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, niepublicznych szkół 
podstawowych i gimnazjów prowadzonych na terenie Gminy Żychlin przez osoby prawne lub 
osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania 
głosowało   - 13 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XXVII/132/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

c) „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na 2017 r.”, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie „Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2017 r.” 
 
Małgorzata Szymańska – Kierownik Ref. OZ – uchwałę taką podejmujemy co rok na 
kolejny rok budżetowy. Dochody na ten program są to środki z zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych i środki te są rozdysponowane w kwocie 176.000 zł na realizację 
programu przeciwdziałania alkoholizmowi i w kwocie 24.000 zł na realizację programu 
przeciwdziałania narkomanii. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie „Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2017 r.” 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2017 r.” 
głosowało   - 13 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
 
Uchwała Nr XXVII/133/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

d) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy Żychlin 
na lata 2016 – 2020, 
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Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy Żychlin na lata 2016 – 2020. 
 
Barbara Sitkiewicz – Kierownik MGOPS – opracowanie Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych jest obowiązkiem gminy, a zajmuje się tym Ośrodek Pomocy 
Społecznej. Jest to dokument, który ma istotne znaczenie dla bezpieczeństwa mieszkańców, 
a w szczególności dla tych zagrożonych wykluczeniem społecznym tj. dla osób 
bezrobotnych, niepełnosprawnych, starszych.  
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy Żychlin na lata 2016 – 2020. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych dla Gminy Żychlin na lata 2016 – 2020 
głosowało   - 13 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XXVII/134/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

e) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2017 – 2019, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny na lata 2017 – 2019. 
 
Barbara Sitkiewicz – Kierownik MGOPS – opracowywanie i realizacja trzyletnich 
programów wspierania rodziny jest jednym z zadań własnych gminy. Program ten ma służyć 
ochronie rodziny, współpracy z instytucjami, które mają pomagać w zakresie wspierania 
rodziny, w tym urząd pracy, świetlice socjoterapeutyczne itp. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2017 – 2019. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny na lata 2017 – 2019 
głosowało   - 13 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XXVII/135/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

f) uchylenia Uchwały Nr XX/102/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 31 maja 
2016r. w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr 
XX/102/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie wyznaczenia 
obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji. 
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Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin – będziemy starać się o środki 
na rewitalizację, jednakże musimy iść inną procedurą niż miało się to odbyć. Mieliśmy iść 
procedurą uproszczoną, ale biorąc pod uwagę ustawę o samorządzie gminnym i wytyczne 
Ministerstwa Infrastruktury, tę uchwałę musimy uchylić, gdyż podejmując później pełną 
procedurę dotyczącą rewitalizacji mielibyśmy dwie uchwały kłócące się ze sobą. Jeśli będzie 
okazja do złożenia wniosku pójdziemy wytycznymi ministerstwa, a całą procedurę 
rewitalizacji będziemy realizować zgodnie z wymogami ustawy o rewitalizacji.  
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchylenia 
Uchwały Nr XX/102/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie 
wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XX/102/16 Rady Miejskiej  
w Żychlinie z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i 
obszaru rewitalizacji głosowało  - 13 radnych, 
„przeciw”     -   0 radnych, 
„wstrzymało się”    -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
 
Uchwała Nr XXVII/136/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

g) zmiany Uchwały Nr XVI/75/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 stycznia 2016 
r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/75/16 
Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – uchwała ta jest konsekwencją 
wcześniej podjętych przez Radę uchwał dotyczących zmian w budżecie. Otrzymaliśmy 
środki na program ERASMUS+, w związku z czym musimy uporządkować Wieloletnią 
Prognozę Finansową, ponieważ ten program jest realizowany w trybie czteroletnim. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały 
Nr XVI/75/16 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/75/16 Rady Miejskiej               
w Żychlinie z dnia 29 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej głosowało  - 12 radnych, 
„przeciw”    -   0 radnych, 
„wstrzymało się”   -   1 radny. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
 
Uchwała Nr XXVII/137/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Do p-tu 3. Sprawy różne. 
 
Anna Wrzesińska – w imieniu Stowarzyszenia Miłośników Historii Żychlin złożyła wszystkim 
zebranym życzenia świąteczne, a w ramach upominku świątecznego rozdała wraz z radną 
Ewą Wypych publikację nowo wydanej książki Jerzego Banasiaka pt. ”Mleczarnia w Żychlinie 
1926-1997”. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – w dniu wczorajszym rozpoczęły się 
spotkania z nauczycielami ze szkół w sprawie reformy oświaty, nadal czekamy na 
szczegółowe wytyczne, wówczas będziemy kontynuować spotkania po nowym roku. 
Poinformował, że zakończono pewien etap negocjacji z Zakładem Energetycznym 
Oświetlenie i udało się utrzymać dotychczasowa stawkę, a także będziemy rozszerzać             
w newralgicznych miejscach doświetlenie ulic, skrzyżowań w celu poprawy bezpieczeństwa 
ruchu i pieszych. Doświetlanie będzie prawdopodobnie w 3 etapach, który pierwszy 
rozpocząłby się od 1 marca przyszłego roku, planujemy uruchomienie łącznie dodatkowych 
300-350 punktów oświetleniowych.  
 
Matylda Jakubowska-Czaja – poprosiła o doświetlenie w ul. Głowackiego. 
  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że dla Radnych wpłynęły życzenia od Starosty 
Kutnowskiego i Przewodniczącego Rady Powiatu, od szkół, przedszkoli, jednostek 
organizacyjnych – MGBP, Spółki „Mig-Ma”, MGOPS, Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii, 
Rodzinnego Klubu Abstynenta. 
Następnie poinformowała o pismach, jakie wpłynęły do Rady Miejskiej w Żychlinie: 
- Postanowienie Komisarza Wyborczego w Skierniewicach w sprawie wygaśnięcia 

mandatu naszego kolegi Radnego Krzysztofa Falkowskiego, 
- pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego w sprawie reformy oświaty, 
- szkolenie dotyczące opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 w ramach projektu „Gmino – 

zaopiekuj się maluchem”, w tym zakresie występowała Pani Radna Agnieszka 
Tomaszewska, 

- petycja Pana Mieczysława Lewandowskiego w sprawie zmiany nazwy ulicy w Dobrzelinie 
z Władysława Jagiełły na Adama Radzymińskiego – petycja ta pozostała bez rozpatrzenia 
ze względów formalnych, jednakże ma być w tym zakresie zgłoszony wniosek do Rady 
Miejskiej i do Burmistrza Gminy Żychlin.   

 
 
Do p-tu 4. Zakończenie obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym na obrady za udział            
w Sesji Rady.  
 
Zamknęła XXVII Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
 
                                                                                   Przewodnicząca Rady Miejskiej 
                                                                                          /-/ Elżbieta Tarnowska 
 
 
Protokolant: 
 
M. Charążka 
 


